

Share in the Celebration!

National Aboriginal Day

Soyez de la fête!

Journée nationale des Autochtones

June 21, 2013 / le 21 juin 2013



National Aboriginal Day 2013

Images

Inuit Dancer: Photo courtesy of Wan Li, <www.flickr.com/photos/wolfwl/2977052842/> and <<http://arcticwl.wordpress.com/2008/10/27/a-bite-of-inuit-tradition/>>.

Young First Nations Girl in Blue: Photo courtesy of Paul Gowder, <www.flickr.com/photos/96077153@N00/8481525653/in/set-72157632219431033> and <www.powwows.com/2012/10/23/2012-manito-ahbee-pow-wow/>.

Young Métis Dancer: Photo courtesy of the Canadian Museum of Civilization, Brent Potskin Jr. dancing on stage at the Edmonton Heritage Days Festival, Edmonton, Alberta, August 5, 2001, photograph by Morgan Baillargeon, Canadian Museum of Civilization, K2001-1169, <www.civilization.ca/cmcc/exhibitions/aborig/fp/fpz4b01e.shtml>.

A note on the theme of the poster: Share in the Celebration

While First Nations, Inuit, and Métis peoples and communities face many challenges, there is also much to celebrate. On June 21, National Aboriginal Day provides an opportunity to celebrate Canada's Indigenous peoples and their many contributions, past and present.

Why is it important to recognize National Aboriginal Day and teach about Aboriginal peoples?

National Aboriginal Day on June 21, is a day to celebrate the past and present contributions of Aboriginal peoples to Canada. It is important, as Canadians, to recognize National Aboriginal Day and to teach about the contributions, histories, and future visions of Aboriginal peoples in order for Canada to build bridges of understanding based on healing and reconciliation.

Where can I learn more about Aboriginal peoples and find resources for my classroom and students?

Manitoba Education has numerous resources related to Aboriginal Education and perspectives. For further information, see <www.edu.gov.mb.ca/k12/abedu/index.html>.



La Journée nationale des Autochtones 2013

Photos

Danseur Inuit : Photo reproduite avec la permission de Wan Li , <www.flickr.com/photos/wolfwl/2977052842/> et <www.arcticwl.wordpress.com/2008/10/27/a-bite-of-inuit-tradition/>.

Jeune fille des Premières Nations en bleu : Photo reproduite avec la permission de Paul Gowder, <www.flickr.com/photos/96077153@N00/8481525653/in/set-72157632219431033> et <www.powwows.com/2012/10/23/2012-manito-ahbee-pow-wow/>.

Jeune danseur métis : Photo reproduite avec la permission du Musée canadien de civilisation, Brent Potskin Jr. danse sur l'estrade au Edmonton Heritage Days Festival, Edmonton, Alberta, le 5 août 2001, photo prise par Morgan Baillargeon, Musée canadien de la civilisation, K2001-1169, <www.civilization.ca/cmcc/exhibitions/aborig/fp/fpz4b01e.shtml>.

Une note sur le thème de l'affiche : Soyez de la fête!

Bien que les gens et les communautés des Premières Nations, des Inuits et des Métis soient confrontés à de nombreux défis, il y a également de quoi célébrer! Le 21 juin, la Journée nationale des Autochtones, nous donne l'occasion de célébrer les Autochtones du Canada et leurs maintes contributions d'hier et d'aujourd'hui.

Pourquoi est-il important de reconnaître la Journée nationale des Autochtones et d'enseigner sur les peuples autochtones?

La Journée nationale des Autochtones qui se déroule le 21 juin est une journée pour célébrer les contributions d'hier et d'aujourd'hui des Autochtones au Canada. Il est important, comme Canadiens, de reconnaître la Journée nationale des Autochtones et d'enseigner des contributions, de l'histoire et de la vision d'avenir des peuples autochtones afin que le Canada puisse créer des liens de compréhension fondés sur la guérison et la conciliation.

Où puis-je en apprendre davantage sur les Autochtones et trouver des ressources pour ma salle de classe et pour mes élèves?

Le Ministère de l'Éducation a de nombreuses ressources sur l'éducation des Autochtones et les perspectives autochtones. Pour obtenir d'autres renseignements, veuillez consulter le site <www.edu.gov.mb.ca/m12/edu-auto/index.html>.